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 Protokół nr XXXVIII/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 12 maja 2022 r.  
 

Obrady rozpoczęto 25 marca 2022 o godz. 10:03, a zakończono o godz. 14.05 tego samego dnia.  
 
W posiedzeniu wzięło udział 24 radnych:  
 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski  
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
 
1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski otworzył XXXVII sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie 24 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad za 
prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1)  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXXVII sesji, 
 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu. 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w powiecie nyskim za 2021 rok: 
 

4.1. Informacja w zakresie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie   
        działania Komendy Powiatowej Policji w Nysie: 

a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 

4.2 Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej - Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Nysie: 
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  
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4.3 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektora Weterynaryjnego: 
a) przedstawienie informacji, 
b)  opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c)  dyskusja,  
d)  przyjęcie informacji. 

 

4.4 Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego - Powiatowa Stacja Sanitarno -    
       Epidemiologiczna w Nysie: 

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 

4.5 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego: 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 

5.  Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2021 r.: 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

 

6.   Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami    

       pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego   

       na rok 2021”: 

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
b) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Głuchołazach, 
c) oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego, 

d) pozostawienia bez rozpoznania skargi na dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
e) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Narodzenia Najświętszej Marii 

Panny we Włodarach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane,  
f) w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej Jadwigi 

Śląskiej w Nowym Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane,  
g) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej Podwyższenia Krzyża Świętego w Niwnicy dotacji 

na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
h) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana Ewangelisty w 

Paczkowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
i) zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/313/2022 z dnia 25 marca 2022 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Biała 
Nyska), 
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j) zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/314/2022 z dnia 25 marca 2022 r.                
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
(Włodary), 

k) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, dla 
których zarządcą jest Zarząd Powiatu w Nysie, 

l) upoważnienia Zarządu Powiatu w Nysie do dokonywania zmian w planie dochodów                   
i wydatków budżetu Powiatu Nyskiego w celu realizacji zadań związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy, 

m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.,  
n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038. 

 

8. Wolne wnioski, 
 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad 1 c  Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji, 

Głosowano w sprawie przyjęcie protokołu z XXXVII sesji, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 

Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 

Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, 

Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Anna Ziółkowska-Woźny 

NIEOBECNI (5) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Janusz Zapiór 

 

Rada większością głosów przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2). 

 

Radny Paweł Szymkowicz odniósł się do informacji z posiedzenia Zarządu z dnia 24 marca br. 
dotyczącej szkody powstałej w wyniku odpadnięcia elewacji kościoła pw. Wniebowzięcia NMP  
w Nysie. Spytał czy budowla ta była ubezpieczona.  

Radny Jacek Chwalenia odniósł się do informacji z posiedzenia Zarządu z dnia 7 kwietnia br. 
dotyczącej Domu Plastyka w Paczkowie. Spytał czy Powiat zgadza się na proponowaną zamianę  
i na jakich warunkach.  

Radny zwrócił też uwagę, że w sprawozdaniu jest informacja o powołaniu komisji 
konkursowych na dyrektorów szkół prowadzonych przez Powiat Nyski. Brakuje jednak 
informacji o powołaniu komisji konkursowej na dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących  
w  Nysie Carolinum.  
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Radny Tomasz Jazienicki odniósł się do informacji z posiedzenia Zarządu z dnia 21 marca br. 
dotyczącej podjęcia przez Zarząd uchwały w sprawie przekazania odpowiedzi na skargę do 
wojewódzkiego sądu administracyjnego. Skarga ta dotyczy nieudanego konkursu na dyrektora 
w ZSE w Nysie. Spytał kiedy zakończy się ta sprawa, bo ma ona już charakter zaprzeszły  
i rozstrzygnął się już nowy konkurs.  

Dodał też, że w ostatnim czasie uczestnicząc w maturach w Carolinum jako przedstawiciel grona 
pedagogicznego usłyszał wiele negatywnych wypowiedzi na temat działalności Zarządu Powiatu 
w sprawie konkursu w tej jednostce. Spytał jednocześnie dlaczego wszystkie konkursy już się 
odbyły, a konkurs w Carolinum jeszcze nie. Dodał, że w tej sprawie chodzą pogłoski, że Zarząd 
czeka na to, aby znaleźć dobrego kandydata „na stołek”. Dodał, że niektórzy nauczyciele mówili 
wprost, że są na tyle zdeterminowanie, że jeśli będą nieścisłości to porzucą pracę i zajmą się 
czymś innym.           

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego T. Jazienickiego oznajmił, 
że konkursy odbywają się według harmonogramu. W przyszłym tygodniu zostaną ogłoszone 
konkursy na dyrektorów w trzech szkołach. Zarząd chciałby, aby do końca czerwca wszystko 
było już załatwione. Zapewnił jednocześnie, że pogłoski, o których wspomniał radny są 
nieprawdziwe.  

Następnie w imieniu Starosty głos zabrał Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury – Kazimierz 
Darowski, który odniósł się do pytania w sprawie skargi dotyczącej konkursu na dyrektora  
w ZSE w Nysie i powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora Pani Beacie Stefanowicz - 
Ciecieląg na okres do końca sierpnia 2021 r. Wyjaśnił, że Zarząd w dniu 8 lipca 2021 r. podjął 
zamiar powierzenia pełnienia obowiązków Pani Stefanowicz – Ciecieląg. Następnie 15 lipca 
zwrócił się do Opolskiego Kuratora Oświaty o wyrażenie opinii. W dniu 27 lipca Kurator wyraził 
pozytywną opinię. Potrzebna była jeszcze opinia Rady Pedagogicznej. W dniu 23 sierpania 2021 
r. Zarząd zwrócił się do Rady Pedagogicznej o opinię. Niestety Pani Stefanowicz – Ciecieląg nie 
wprowadziła do porządku posiedzenia tego punktu, a w dniu 31 sierpnia 2021 r. wystąpiła  
z wnioskiem o przejście na emeryturę. Ponieważ Zarząd nie uzyskał opinii, która była wiążąca,                    
w dniu 1 września 2021 r. o godz. 7.30 podjął uchwałę o powierzeniu obowiązków zastępowania 
dyrektora do czasu zwołania Rady Pedagogicznej w celu wydania opinii. W dniu 1 września ta 
opinii została wydana, po czym Zarząd podjął uchwałę w sprawie powierzenia pełnienia 
obowiązków dyrektora Pani Beacie Stefanowicz - Ciecieląg na okres od 1 września 2021 do 31 
sierpnia 2022 r. Dopiero 16 lutego 2022 r. Wojewoda Opolski złożył skargę do wojewódzkiego 
sądu administracyjnego zarzucając, że podjęcie tej uchwały było niezgodne z prawem, ponieważ 
zastępowanie to mogłoby tylko być powierzone w sytuacji kiedy stanowisko dyrektora jest 
obsadzone. Zarząd                 z takim zarzutem się nie zgodził i w związku z tym wystąpił do wsa  
o odrzucenie tej skargi. Od 1 września należy powierzyć stanowisko dyrektora tego Zespołu,  
w związku z tym Zarząd ogłosił konkurs. Jedynym kandydatem była Pani B. Stefanowicz–
Ciecieląg. Komisja konkursowa zarekomendowała ją na to stanowisko i Zarząd podjął uchwałę  
w sprawie powierzenia jej stanowiska dyrektora od 1 września 2022 r.   

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że jest zaskoczony faktem, że odwołujemy się od skargi 
Wojewody, bo  jak można ustalać zastępcę osoby, której nie ma. Zdaniem radnego w tym 
przypadku Wojewoda miał rację.  

Starosta A. Kruczkiewicz zapewnił, że wszystko było konsultowane z Kuratorium, oraz radcami 
prawnymi. Przez to, że nie została zwołana rada pedagogiczna i nie było opinii, sytuacja nie była 
łatwa. Poprzednia pani dyrektor nie wywiązała się z tego, bo uważała że ma czas. Nie wiadomo 
czy zrobiła to celowo, czy nie. Zarząd chcąc doprowadzić do tego, aby od 1 września działał w 
jednostce dyrektor, podjął określone działania.  

Naczelnik Kazimierz Darowski odnosząc się do uwag radnego Cz. Biłobrana wyjaśnił, że nie 
chodziło o powołanie zastępcy dyrektora tylko osoby do zastępowania dyrektora. 
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Radna Jolanta Barska zwróciła uwagę, że najwięcej punktów w sprawozdaniu z działalności 
międzysesyjnej Zarządu dotyczy spraw oświatowych. Są to sprawy, które negatywnie pokazują 
sytuację na terenie naszego powiatu i wprawiają w niepokój. Zdaniem radnej należałoby się 
zastanowić nad polityką oświatową jeśli chodzi o kadrę zarządzającą placówkami oświatowymi, 
gdyż  co konkurs, to jest albo skarga, odwołanie, albo unieważnienie. Zaznaczyła, że w historii 
naszych placówek oświatowych było tak, że dyrektorami były osoby o bardzo dużym autorytecie 
i nigdy nie dochodziło do sytuacji, aby była jakaś skarga na wyniki konkursu. Dodała,  
że słuchając wypowiedzi Pana Starosty można odnieść wrażenie, że bagatelizuje on sprawę. 
Stwierdziła też, że sprawy te są, obserwowane i komentowane przez opinię publiczną, uczniów, 
rodziców, grono pedagogiczne i rzutują na ich relacje z dyrekcją. Zdaniem radnej dziś 
powoływanie dyrektora stało się sprawą polityczną, a będzie to rzutowało na jakość kształcenia 
naszej młodzieży.    

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że procedury odwoławcze zawsze istniały i są po to, aby  
z nich korzystać. Przypomniał też, że Zarząd przegrał jedną sprawę z Wojewodą przed 
wojewódzkim sądem administracyjnym i uważa, że nie ma potrzeby, aby dziś „kopać” się z 
wojewodą. Dodał też, że jego zdaniem wybory dyrektorów szkół zawsze były polityczne bądź 
quasi polityczne.  

Starosta – A. Kruczkiewicz stwierdził, że po tym co zaistniało w ZSE, Zarząd musiał „ratować” 
szkołę, aby mogła pierwszego dnia funkcjonować. W związku z tym podjął pewne decyzje, które 
Wojewoda uznał za niezgodne z prawem. Ponieważ Zarząd się z tym nie zgodził, złożył 
odwołanie. Starosta dodał, że dziś wszystkie konkursy przebiegają normalnie oraz, że każdy ma 
prawo do tego, aby się odwołać.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że jak słychać z dyskusji, tych głosów negatywnych  
w stosunku do zarządzania oświatą prze Starostę i Zarząd jest mnóstwo. Nie są to tylko opinie  
z sali, ale też opinie słyszane na mieście w szkołach, w prasie. Dodał, że w Gminie Nysa były 
rozstrzygane konkursy na dyrektorów szkół i rodzice byli zadowoleni. Zdaniem radnego Zarząd 
robi wszystko pod prąd i zniszczył dorobek strategii oświatowej. Radny zaapelował następnie 
do Przewodniczącego Rady, aby poświęcił jedną sesję sytuacji w oświacie.  

Radny Zbigniew Karnaś zwracając się do radnego D. Palimąki spytał czy wszyscy byli dyrektorzy 
wybierani byli z konkursu. Dodał, że przez 11 lat był członkiem rady rodziców w „Rolniku”  
i trochę obserwował jak to wyglądało. Spytał też czy faktycznie rozmawiamy o wyborze 
dyrektorów, czy przygotowujemy się do wyborów.   

W następnej kolejności w imieniu Starosty głos zabrał Naczelnik Wydziału Administrowania  
i Gospodarki Nieruchomościami - Piotr Walewander, który odniósł się do pytania radnego  
J. Chwaleni w sprawie Domu Plastyka w Paczkowie. Oznajmił, że władze Gminy Paczków 
kilkukrotnie proponowały w zamian różne nieruchomości. Propozycje te nie zostały przez 
Zarząd przyjęte. Ostatnia propozycja, dotyczy 6 działek niezabudowanych, położonych  
w Wilamowej i Zarząd rozważa możliwość dalszego jej procedowania. Konkrety będą jeśli Gmina 
uzupełni wniosek o wycenę tych nieruchomości. Równolegle Zarząd ze swojej strony zlecił 
wycenę Domu Plastyka. Zaznaczył, że przy zamianie pomiędzy jednostkami samorządu 
terytorialnego nie ma obowiązku ekwiwalentności, jednak Zarząd chciałby, aby te wartości były 
możliwie zbliżone do siebie. To się okaże po sporządzeniu przez biegłych rzeczoznawców  
i wtedy będą kolejne decyzje w tej sprawie.     

Następnie Naczelnik – P. Walawender odniósł się do sytuacji związanej ze szkodą na 
samochodzie (w wysokości 7200 zł), która powstała w wyniku odpadnięcia fragmentów 
elewacji kościoła pw. Wniebowzięcia NMP w Nysie. Oznajmił, że ten kościół podobnie jak inne 
należące do Parafii są ubezpieczone przez Parafię, czyli właściciela. W tym przypadku 
Towarzystwo Ubezpieczeniowe Generali, które ubezpiecza Parafie odmówiła wypłaty 
odszkodowania z polisy z uwagi na okoliczność, że została zawarta umowa użyczenia pomiędzy 
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Parafią i Powiatem. W związku z tym czynione są starania, aby uzyskać odszkodowanie z polisy 
OC, którą posiada Powiat. Dodał, że kościół ten będzie ubezpieczony w momencie uzyskania 
opinii biegłego rzeczoznawcy, która jest zlecona. Jest to jednak trudna sprawa w kontekście 
oszacowania jego wartości, gdyż taki obiekt nie jest przedmiotem obrotu rynkowego. Koszt 
sporządzenia wyceny też nie jest mały i wymaga czasu.  

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że w tej sytuacji dostrzega pewną niekonsekwencję  
i zaniechanie, w wyniku których doszło do tego zdarzenia. Co prawda szkoda nie jest aż tak 
bardzo wysoka, ale jest. Niewykluczone, że takich przypadków mogłoby być więcej. Dodał, że 
poprzedni Zarząd i Rada wyrazili zgodę na użyczenie tego kościoła celem odrestaurowania tak, 
aby był spójny z odrestaurowanym budynkiem Carolinum. Obecny Zarząd po 2018 r. tak jakby 
nie wiedział, co z tym obiektem zrobić. Zostawił go, nie ruszając czegokolwiek, a można było 
złożyć wniosek o dofinansowanie do renowacji obiektów zabytkowych do Ministerstwa Kultury 
lub Marszałka Województwa. Radny spytał dlaczego tego nie robiono i czy trzeba było czekać na 
takie zdarzenie, jak uszkodzenie samochodu.      

Wicestarosta – Damian Nowakowski odparł, że Zarząd od dwóch lat składa wnioski do 
Ministerstwa Kultury na remont tego kościoła. Zawsze jednak brakowało kilku punktów, aby 
uzyskać dofinansowanie. Głównym problemem był taki, że zezwolenie na prowadzenie prac 
konserwatorskich było wydane na Parafię, a Powiat ubiegał się  o dofinansowanie. Na dziś 
Powiat posiada już pozwolenie i w dalszym ciągu ubiega się o środki z Ministerstwa Kultury oraz 
od Marszalka Województwa.  

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że z przykrością wspomina słowa Starosty z początku 
kadencji o zrównoważonym oddziaływaniu na wszystkie gminy, szczególnie te leżące na 
rubieżach naszego powiatu. Jeżeli te rubieże mają się zamykać w obrębie gminy Korfantów,  
w której mieszka Starosta, to jest bardzo źle. Radny poprosił, aby Starosta wytłumaczył dlaczego 
„odrzucił rękę” burmistrza i mieszkańców Paczkowa, którym zależy na inwestycji przy ulicy 
Sienkiewicza. Dlaczego coś co było tak daleko zaawansowane proceduralnie, coś co było nie 
tylko obiecane, ale już właściwie pewne do realizacji, dziś staje się bezprzedmiotowe.  

W następnej kolejności radny zaprezentował zdjęcia dróg powiatowych Lipniki – Lubiatów oraz 

Trzeboszowice - Wilamowa. Zwrócił uwagę, że ich stan jest bardzo zły i poprosił  

o natychmiastową interwencję.  

Korzystając z obecności studentów PWSZ w Nysie poinformował, że Marszałek Województwa  
w ramach programu (Opolskie dla młodzieży – startujemy tu i teraz!) oferuje granty po 4 tys. zł. 
W związku z tym, jeśli mają jakieś pomysły w obrębie kultury sportu i edukacji to mogą składać 
wnioski. 

Radny Grzegorz Samborski odnosząc się do kwestii planowanej budowy windy  
w Muzeum Powiatowym w Nysie stwierdził, że z tego co mu wiadomo jest drobny problem 
zgłaszany przez konserwatora zabytków. W związku z tym gdyby była potrzeba to jest otwarty 
na współprace i spotkanie z Panią konserwator.  

W następnej kolejności spytał o stanowisko Starosty wobec pisma pracowników Starostwa 
dotyczącego podwyżki wynagrodzeń.   

Radny Jacek Chwalenia zgłosił interpelacje dotyczące: 

- zabezpieczenia  oraz planów remontowych obiektu „Kościół pw. Wniebowzięcia NMP w Nysie 
(załącznik nr 3), 

- wymiany pieca w Zespole Szkół w Paczkowie (załącznik nr 4) 
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- unieważnienia przetargi na zadanie p.n. Przebudowa drogi powiatowej  
nr 1673 O - ul. Henryka Sienkiewicza w Paczkowie (załącznik nr 5) 

Wiceprzewodnicząca - Danuta Korzeniowska złożyła interpelacje w sprawie remontu dróg 
powiatowych nr 1205 O oraz 1531 O przebiegających na odcinku od drogi krajowej nr 41 do 
miejscowości Włodary (załącznik nr 6). 

Radny Piotr Woźniak zabierając głos poruszył kwestię podwyżek dla pracowników Starostwa. 
Zwrócił uwagę, że inflacja jest dziś na poziomie 12 %, a podwyżki w wys. 4%, co powoduje,  
że realne płace spadają. Zaznaczył, że problem jest systemowy i dotyczy kilkuset pracowników 
sfery budżetowej. Odpowiedzialność za to ponosi cała koalicja z PSL, KW Forum 
Samorządowym, KWW Kordiana Kolbiarza i PiS. Zdaniem radnego dysproporcje pomiędzy 
zarobkami Starosty, członków Zarządu, którzy zarabiają po 20 000 zł, a zarobkami pracowników 
w wys. 3 – 4 tys. brutto są dramatyczne. Według radnego powinniśmy się zająć nie tylko 
inwestycjami, ale także administrowaniem, gdyż zaniechania w tej sprawie będą skutkować tym, 
że ludzie będą odchodzić z pracy. W związku z tym zaapelował, aby przemodelować politykę 
Powiatu, tj. zmniejszyć wydatki na inwestycje, kosztem podwyżek dla pracowników. Dodał,  
że odkładanie tego tematu na kolejny miesiąc nic nie da oraz, że odpowiedzialność za to bierze 
Rada.  

Radny – Cz. Biłobran przypomniał, że swego czasu radny P. Woźniak proponował likwidację PUP 
w Nysie. Być może należy przemyśleć ten pomysł w kontekście tego co mówi i to rozwiąże część 
problemów. Stwierdził, że wszystko się zmienia błyskawicznie w zależności od koniunktury. 
Dodał, że podstawową funkcją samorządu powiatowego jest administrowanie, a tymczasem 
wszyscy oczekują, że Powiat będzie głownie budował. Stwierdził, że być może należy zmniejszyć 
dynamikę inwestowania, a środki przerzucić na administrację na obsługę i na podniesienie jej 
jakości.  

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że spotkał się z pracownikami i zapowiedział, że 
udzieli odpowiedzi na ich pismo do „31 czerwca”. Stwierdził, że powoła zespół, który będzie 
analizował możliwości sfinansowania podwyżek i jednocześnie zaprosił do tego zespołu 
radnego Piotra Woźniaka. Przypomniał, że pracownicy od stycznia 2022 roku otrzymali 5% 
podwyżki wynagrodzenia zasadniczego. Od 1 lutego zadecydował o podniesieniu najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego do kwoty 3250 zł. Ta podwyżka dotyczyła 15 osób, a jej koszt 
roczny to  24.959 zł plus ZUS i Fundusz Płac. Po zapowiedzianej wcześniej analizie wynagrodzeń 
na poszczególnych stanowiskach, zdecydował o przyznaniu od marca br. podwyżek kolejnym 30 
osobom, dostosowując ich wymagania do innych na podobnych stanowiskach oraz do 
posiadanych dodatkowych kwalifikacji. Koszt rocznej podwyżki to 109 778 plus ZUS i Fundusz 
Pracy. Łącznie na podwyżki w tym roku przeznaczono 577 423 zł plus ZUS i Fundusz Pracy. 
Kontynuując zapewnił, że sprawy podwyżek w Starostwie nie są zamknięte. Dlatego odbył 
spotkanie z pracownikami Starostwa oraz PUP. Ustalono harmonogram działań. Stwierdził,  
że po 3 latach pracy w Starostwie ma bardzo dobre rozeznanie w kwestii obciążeń  
i zaangażowania poszczególnych pracowników. Zwrócił też uwagę, że każda podwyżka,  
to obciążenie budżetu na kolejne lata. Dlatego będą do tego tematu podchodzić bardzo ostrożnie. 
Przypomniał, że polityka kadrowa i płacowa to kompetencja Starosty jako pracodawcy i w tym 
przypadku nie należy stosować żadnego przymusu, szczególnie przez osoby nie ponoszące  
w tym względzie żadnej odpowiedzialności. Zapewnił, że szykują się do podwyżek, ale wymaga 
to przeanalizowania. Nie chciałby, aby to spadło tylko i wyłącznie na Zarząd ponieważ,  
to radni będą głosować. Starosta zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.  

Radny Piotr Woźniak odparł, że chętnie będzie w takim zespole pracował, pod warunkiem,  
że jego głos będzie słuchany, a nie będzie tam po to, aby obarczyć go odpowiedzialnością za brak 
decyzji. Zaapelował, aby podjąć odważne decyzje, tym bardziej, że jest do tego klimat w Radzie 
Powiatu. Skoro opozycja o to prosi, to Zarząd nie ma się czego bać.  
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Radny - Czesław Biłobran zaproponował, aby Pani Skarbnik powiedziała jak wygląda sytuacja 
jeśli chodzi o dochody. Od lipca spadają podatki. Z tych podatków powiat czerpie przychody w 
postaci określonego procentu. Zaznaczył, że Powiat przy inwestycjach posiłkuje się głównie 
kredytami, a z kredytów nie można pokrywać kosztów działalności bieżącej. Zdaniem radnego 
bez reorganizacji, reformy systemu, samorządy mogą źle skończyć. Mniej na inwestycje środków 
własnych, ale pytanie czy te środki są.  

Przewodniczący Rady poddał następnie pod głosowanie wniosek formalny Starosty  

o zamknięcie dyskusji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

 zamknięcia dyskusji w punkcie 3.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Kazimierz Rozumek 
BRAK GŁOSU (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Piotr Woźniak 
 
Rada większością głosów poparła przedmiotowy wniosek.  

W następnej kolejności Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski udzielił głosu Burmistrzowi 
Paczkowa.  

Burmistrz Paczkowa - Artur Rolka oznajmił, iż w imieniu swoim oraz 12 tys. mieszkańców 
Gminy Paczków chciały zwrócić się do radnych powiatu o realizację bardzo ważnej  
i oczekiwanej inwestycji drogowej na terenie gminy Paczków (przebudowa drogi powiatowej nr 
1673 O –  ul. Henryka Sienkiewicza w Paczkowie). W związku z tym prosi, aby na dzisiejszej sesji 
radni zadecydowali o utrzymaniu w wieloletniej prognozie finansowej kwoty blisko 6,5 mln zł 
na realizację ww. inwestycji w trybie dwuletnim, oraz aby Rada Powiatu przyjęła dotacje  
z Rządowego Funduszu Dróg.  Poinformował następnie, że Zarząd Powiatu w dniu 7 kwietnia 
podpisał umowę na dofinansowanie tego zadania w kwocie 6,5 mln zł oraz zabezpieczył środki 
własne. Po rozstrzygnięciu przetargu na to zadanie najniższa oferta wyniosła 14.198.000 zł.  
W związku z tym Rada Miejska w Paczkowie podjęła uchwałę o pomocy finansowej dla Powiatu 
Nyskiego w celu uzupełnienia brakujących środków.  

W dalszej kolejności Burmistrz A. Rolka zapoznał radnych z zakresem planowanej inwestycji 
(wystąpienie Burmistrza - nagranie z sesji Rady Powiatu od 1.22.08  do  1.35.20 
https://nysapowiat.esesja.pl/transmisja/26417/xxxviii-sesja-rady-powiatu-w-nysie-w-
dniu-czwartek-12-maja-2022.htm) 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz. 
Przypomniał, że mieszkańcy od lat zgłaszali konieczność zmiany organizacji ruchu na ul. 
Sienkiewicza w celu poprawy bezpieczeństwa. Dzięki determinacji Burmistrza  Paczkowa został 
przyjęty wniosek w Starostwie, aby wykonać dokumentację na to zadanie. Ucieszyło to zarówno 
radnych jak i mieszkańców. Dodał, że kiedy wyszła sprawa, że trzeba dofinansować połowę 
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kosztów związanych z dokumentacją radni podjęli uchwałę, mając na uwadze to jak mieszkańcy 
są zdeterminowani, aby ta inwestycja w Paczkowie została zrealizowana. Kiedy po przetargu 
okazało się, że brakuje 1,2 mln zł w trybie pilnym na wniosek Pana Burmistrza Rada się zebrała i 
dołożyła brakującą kwotę. Była radość, że będzie ta inwestycja, a tu się dowiadujemy, że nie 
będzie robiona. Zaznaczył następnie, że gmina Paczków jeśli chodzi o inwestycje (powiatowe) 
jest na szarym końcu. Dodał, że w związku z tym wyrażają wielkie niezadowolenie i jeżeli nie 
dojdzie do finalizacji sprawy, to Rada Gminy Paczków podejmie w tej sprawie stosowną 
rezolucje.  

Wicestarosta – Damian Nowakowski zabierając głos stwierdził, że wszyscy wiemy,  
że przebudowa tego skrzyżowania na ulicy Sienkiewicza jest bardzo potrzebna. Parę lat temu 
Burmistrz A. Rolka zadeklarował, że może uczestniczyć w partycypacji. Gmina dołożyła 50%  
i projekt został wykonany.  Sporządzono kosztorys do tego projektu. W związku z tym Zarząd 
podjął działania, aby pozyskać źródło finansowania na tę inwestycję. Udało się pozyskać  
i zabezpieczyć te środki. Kosztorys ofertowy był na kwotę prawie 13 mln zł. Środki własne 
Powiatu w kwocie 6.490.000 zł i tyle samo dofinansowanie od Wojewody. Następnie zostało 
rozpisane postępowanie przetargowe, które nie przyniosło żadnego rozstrzygnięcia ponieważ 
nikt nie był zainteresowany i nie przystąpił do przetargu. Później rozpisano kolejne 
postępowanie i tam złożono dwie oferty, jedna na 14.195.000 zł, a kolejna na 15.888.000 zł. 
Dodał, że prawdą jest, że Burmistrz A. Rolka wysłał do Zarządu Powiatu pismo, że chce dołożyć 
brakującą kwotę, abyśmy mieli pełne źródło finansowania, lecz była to decyzja podjęta zanim 
komisja konkursowa rozstrzygnęła przetarg. Gdy Gmina przyznawała nam dotację, to dalej nie 
wiedzieliśmy czy komisja wybierze tę tańszą ofertę, czy tę drugą. Wówczas na Zarządzie 
wstrzymano przyjęcie dotacji, ponieważ byłoby to bezzasadne, nie wiedząc co przyjmujemy.   

Kontynuując oznajmił, że w międzyczasie gdy Komisja badała te oferty odbyły się inne 
postępowania na budowę dwóch placówek opiekuńczo-wychowawczych w Nysie  
i Otmuchowie. Tam 3 oferentów złożyło swoje oferty i okazało się, że do najtańszej, spełniającej 
wszystkie wymagania, brakuje nam 1.820.000 zł.  Dodatkowo jeszcze Szpital w Głuchołazach 
dostał dofinansowanie do zakupu tomografu i Powiat musi zabezpieczyć 375.000 zł na 
wykonanie adaptacji sali, gdzie ten tomograf będzie stał. Kolejną rzeczą jest jeszcze trwająca 
inwestycja, czyli przebudowa drogi powiatowej we Włodarach. Tam wyszła konieczność 
przeprowadzenia robót dodatkowych i brakuje tam ponad 400.000 zł. Łącznie brakuje nam 
ponad 3 mln zł. W związku z tym Zarząd podjął decyzję, aby uwolnić nasze zabezpieczone 
środki, abyśmy mogli dokończyć nasze inwestycje. Stwierdził, że jeśli nie dodamy środków na 
budowę domów dziecka, to przepadnie nam dofinansowanie.  

Wicestarosta dodał, że nie prawdą jest, że inwestycja dotycząca przebudowy drogi w Paczkowie 
jest „schowana do szuflady”. Nikt z niej nie rezygnuje i będzie ona realizowana. Będzie jednak 
przesunięta czasie.  

Oznajmił również, że w przyszłym tygodniu Zarząd uda się do Wojewody na rozmowy, aby 
ustalić  w jaki sposób delikatnie ograniczyć koszt inwestycji z zachowaniem odpowiedniej 
punktacji, „żeby to zadanie nam nie spadło”. Przyjęcie dotacji Wojewody i Gminy Paczków 
pozwoli na rozpisanie jeszcze jednego przetarg i sprawdzenie jak się te ceny kształtują. Dziś 
trudno przewidzieć jak to będzie, bo niektórzy oferenci dają ceny niższe, niektórzy 
zapobiegawczo 1,5 mln zł wyżej, bo nie wiedza co się na rynku będzie działo, nie wiedzą jak te 
stopy kredytowe wzrosną. Dodał, że końcem czerwca będzie nabór wniosków do Polskiego Ładu 
i tam jest dofinansowanie do wysokości 85%. W tym funduszu mamy dofinansowanie 50%  
i drugie 50% dodajemy z naszego budżetu, który jest kredytowany. Są to pieniądze w kredycie 
przy bardzo wysokim dziś oprocentowaniu. Zapewnił, że Zarząd chce inwestycje w Paczkowie 
realizować jeszcze w tym roku, tylko będzie ona przesunięta w czasie, a na tę chwilę jest 
potrzeba, aby  uwolnić środki z budżetu, po to by podpisać umowę na budowę dwóch domów 
dziecka, zrobić pracownie tomografu i dokończyć drogę we Włodarach. 
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Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że przypomina sobie posiedzenie komisji, na którym Pani 
Skarbnik mówiła, że były przygotowane wnioski na dofinansowanie na poziomie 80 mln zł. 
Dodał, że mamy bardzo ograniczone dochody i jeszcze chcemy ograniczać swoje możliwości 
przychodów. Spytał czy zostają utrzymane środki na tę inwestycje   w Paczkowie w tej uchwale 
czy nie. Opowieści, że w czerwcu będzie nabór i 85% to jest tak samo jak przewidywaliśmy,  
że będzie 80%, a jest 50%. My tego nie wiemy i nikt nie jest w stanie zapewnić, 
 że to dofinansowanie będzie na poziomie 85%, chyba, że Zarząd ma taką wiedzę i dziś powie,  
że zostawiamy i one pozostają w uchwale budżetowej i wpf, i to będzie zrozumiałe. Dodał,  
że komisja odrzuciła uchwałę na poprzednim posiedzeniu właśnie dlatego, że było zdjęte to 
dofinansowanie. Dodał, że chciałby poznać argumenty. Pan Burmistrz mówił konkretnie, 
pokazywał jaki poziom dofinansowania. Jeszcze raz spytał czy my zostawiamy w tej uchwale  
te pieniądze.  

Burmistrz Artur Rolka stwierdził, że reprezentuje 12 tys. mieszkańców w granicach tego 
powiatu i chce by traktować ich poważnie. Dodał, że Powiat miał 100% finansowania dla tej 
inwestycji. Stwierdził, że ma duże doświadczenie w realizacji inwestycji i „woli mieć wróbla  
w ręku niż gołębia na dachu.” Mówienie dziś o Polskim Ładzie, to jak kiedyś powiedział radny 
Jacek Chwalenia „opowieści z mchu i paproci”. To, że Powiat odstępuje od realizacji tego zadania 
przy dofinansowaniu 6,5 mln zł od Wojewody jest nieprofesjonalne i niepoważne. Gwarancja,  
że zadanie będzie realizowane za rok, za dwa nie uspokaja mieszkańców. Trudno deklarować za 
nowy Zarząd, że ta inwestycja zostanie zrealizowana. Dziś Powiat zdejmuje 6,5 mln zł. Na ten 
rok zaplanowano 49 mln zł na inwestycje. Z tego 14 mln zł mogło iść z podziałem na dwa lata na 
Gminę Paczków. Przez ostatnie 7 lat Powiat wydatkował w gminie Paczków 100 tys. zł na 
„dywanik”. Dodał, że wyjaśnienia Wicestarosty, że dziś rezygnujemy, choć mamy na to pieniądze, 
bo być może z Polskiego Ładu dostaniemy za pół roku, czy 10 miesięcy nie uspokajają go. Dodał 
też, ze ceny idą z miesiąca na miesiąc do góry. Spytał jaka musi być kwota, aby Powiat przystąpił 
do tego. Nie wiadomo czy uda się go okroić, a mimo to poprawić bezpieczeństwo i upłynnić ruch. 
Podsumowując zaapelował, aby tę inwestycje na terenie gminy Paczków rozpocząć w tym roku  
i zakończyć w następnym. Mówienie o tym, że dostaniemy 85% z budżetu Państwa w ramach 
Polskiego Ładu nie przekonuje go.   

Oznajmił też, że jeżeli czas pozwoli i Przewodniczący Rady zaprosi go na sesję, to będzie co 
miesiąc i będzie pytał w imieniu mieszkańców Gminy Paczków, co z obietnicą realizacji tego 
zadania inwestycyjnego.  

Wicestarosta D. Nowakowski zwracając się do radnego J. Chwaleni wyjaśnił,  
że w Polskim Ładzie jest określonych kilka parytetów i jest tam podany poziom dofinansowania. 
Zapewnił, że Polskiego Ładu nie ma się co bać i nie rozumie, że ktoś mówi, że to „obiecanki 
cacanki”. Dodał, że mamy podpisaną umowę z wykonawcą, który realizuje budowę sali  
w „Rolniku” i jest ono dofinansowane z Polskiego Ładu. Również z Polskiego Ładu finansowana 
jest budowa dwóch placówek domu dziecka. Poprosił, aby nie straszyć radnych i mieszkańców, 
że Polski Ład to jest mrzonka. Dodał, też, że nie spodziewa się, aby w ciągu kilku miesięcy ceny 
wzrosły o 300%, bo raczej jest to nierealne. Nikt nie rezygnuje z realizacji inwestycji 
przebudowy drogi w Paczkowie przy ul. Sienkiewicza. Ta inwestycja będzie robiona, bo jest 
potrzebna. Będzie tylko przesunięta w czasie. Na pewno w tej kadencji będzie realizowana. Dziś 
z kwoty 6,5 mln, która jest w budżecie na całe to zadanie (jest to część kwoty na ten rok i część 
na przyszły) musimy uwolnić kwotę 3.245.000 zł, a w przyszłym roku 1.240.000 zł. Więc 
rezerwa na wkład własny do Polskiego Ładu jest na ponad 2 mln zł jest zagwarantowana w wpf 
na przyszły rok.  

Radny Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że przebudowa drogi - Alei Wojska Polskiego  
w Nysie obejmującej odcinek 1,5 km, to koszt 7 mln zł. Spytał jaki odcinek obejmuje inwestycja 
w Paczkowie, skoro jej koszt to 14 mln zł.  
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Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski odparł, że to zadanie obejmuje przebudowę drogi 
i budowę dwóch rond. Dodał, że dzisiaj niestety mamy takie ceny.  

Wicestarosta D. Nowakowski w uzupełnieniu dodał, że przetarg na przebudowę Alei Wojska 
Polskiego był rozpisany w ubiegłym roku. Niestety w tym roku ceny diametralnie się różnią. 
Dodał, że jeśli chodzi o długość drogi to obie inwestycje są zbliżone.  

Przewodniczący Rady ogłosił następnie przerwę w obradach.  

Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku sesji.  

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w powiecie nyskim za 2021 rok: 
 
4.1. Informacja w zakresie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie   
        działania Komendy Powiatowej Policji w Nysie: 

 
a) przedstawienie informacji,  

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 7).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 
Wiceprzewodniczący Komisji – Cz. Biłobran oznajmił, że przedmiotowa informacja została 
pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa i Infrastruktury.  
 
c) dyskusja,  
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 
d) przyjęcie informacji.  
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Paweł Szymkowicz 
 

Rada jednogłośnie przyjęła powyższa informację.  
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4.2 Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej - Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Nysie: 

 
a) przedstawienie informacji,  

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 8).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  

 
Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią Komisji pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowa informację.  
 
c) dyskusja,  

 
Radny Piotr Woźniak  zwrócił uwagę, że dość dużym problemem w polskich gospodarstwach 
domowych jest duża liczba zatruć tlenkiem węgla. Spytał czy w naszym powiecie były takie 
incydenty. Oznajmił, też, że dwa lata temu mówiło się o tym, że Rząd planuje aby narzucić 
obligatoryjne stosowanie detektorów tlenku węgla w gospodarstwach domowych. Spytał czy               
w tym zakresie są jakieś rozporządzenia.  
 
Komendant – Paweł Gotkowski oznajmił, że poprawiło się bezpieczeństwo w tym zakresie oraz, 
że nie ma obowiązku stosowania detektorów. Dzięki działaniom prewencyjnym, informacyjnym, 
poprzez media, Internet, spotkania z młodzieżą i osobami starszymi poprawiła się świadomość              
i coraz więcej osób kupuje detektory. Dodał, że w ubiegłym roku nie było ofiar. Ostatnie 
śmiertelne przypadki były 3 lata temu. 

Radny Piotr Woźniak spytał czy w naszych obiektach oświatowych, w których nocują uczniowie, 
np. bursa, KP PSP przeprowadzała kontrole i czy były tam jakieś uwagi, co do stanu technicznego 
i bezpieczeństwa przeciwpożarowego.  

Komendant – P. Gotkowski oznajmił, że ostatnia kontrola była przeprowadzona w 2022 r.                       
w bursie w „Rolniku” w Nysie. Były tam drobne rozbieżności w instalacji wykrywania pożaru 
między projektem, a wykonaniem. Zostało to usunięte i mamy w tej chwili dokumentacje na 
takim etapie, że lada moment ten obiekt będzie połączony z monitoringiem pożarowym  
w nyskiej Komendzie.  

d) przyjęcie informacji  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 

Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
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BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki 

 
Rada jednogłośnie przyjęła powyższa informację.  

 
4.3 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektora Weterynaryjnego: 
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 9).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 
Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią Komisji pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowa informację.  
 
c)  dyskusja,  
 
Radny Tomasz Jazienicki spytał czy w naszym powiecie występuje zagrożenie występowania 
chorób przenoszonych przez kleszcze.  

Radny Piotr Woźniak spytał jakiego rodzaju działania prewencyjne są realizowane jeśli chodzi  
o ASF na terenie powiatu.  

Następnie spytał na jakich zasadach w rzeźniach i zakładach przetwórstwa wykonywane są 
badania mikrobiologiczne. 

W związku z nieobecnością na sesji Powiatowego Inspektora Weterynarii Przewodniczący Rady 
- Bogdan Wyczałkowski poprosił, aby Starosta przekazał mu zapytania radnego.  

Radna Bożena Lewińska zabierając głos poinformowała, że w całej Polsce w tym także na 
Opolszczyźnie jest bardzo dużo kleszczy. Przenoszą one bardzo dużo chorób, ale dwie są 
najważniejsze, to wirusowe kleszczowe zapalenie mózgu, przeciw któremu jest szczepionka oraz 

borelioza przeciw, której nie ma szczepionki i pozostają jedynie repelenty, którymi należy się 
chronić.   

d) przyjęcie informacji  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (3) 
Czesław Biłobran, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
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Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Janusz Jaskot 
 
Rada większością głosów przyjęła powyższa informację.  
 
4.4 Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego - Powiatowa Stacja Sanitarno   
      - Epidemiologiczna w Nysie: 
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 10).  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  

 
Przewodniczący Komisji – Czesław Biłobran oznajmił, że kierowana przez nią Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa informację.  

 
c) dyskusja,  

 
Radny Cz. Biłobran oznajmił, iż na posiedzeniu Komisji, Inspektor Sanitarny przekazał 
informacje nt. zagrożenia zamknięcia kąpieliska nad Jeziorem Nyskim w związku                                    
z występującymi w wodzie bakteriami coli i sinicami. Poprosił o powtórzenie tej informacji  
i zachęcił do dyskusji na ten temat.  

Inspektor J. Trzęsimiech odparł, że faktycznie jest takie zagrożenie. Stwierdził, że zgodnie  
z przepisami prawa wodnego Inspekcja Sanitarna dokonuje czteroletniej oceny sezonowej wody.  
Od dwóch lat ta ocena kształtuje się na poziomie niedostatecznym, co może skutkować tym, że w 
perspektywie trzech lat inspekcja sanitarna zobligowana będzie wprowadzić stały zakaz kąpieli 
na tym kąpielisku .  

Radny Piotr Woźniak spytał jak statystycznie na tle całej Polski wygląda śmiertelność na  
Covid-19 na terenie powiatu nyskiego przez ostatnie dwa lata oraz jaki jest poziom 
zaszczepienia. 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że w tym tygodniu miał okazję uczestniczyć  
w spotkaniu u Wojewody Opolskiego gdzie był także przedstawiciel NFZ oraz pozostali 
starostowie z naszego województwa. Na spotkaniu tym było przedstawione dwuletnie 
sprawozdanie dotyczące Covid-19. Dodał, że spodziewa się, że otrzyma od Wojewody  
to sprawozdanie i wówczas przekaże je radnym.  

Inspektor J. Trzęsimiech odpowiadając na zapytanie radnego oznajmił, że powiat nyski 
statystycznie nie odbiega od statystyk krajowych. Jeśli chodzi o zgony w trakcie całej epidemii 
uzbierało się 370 osób, co stanowiło 1,95% chorych na Covid-19. Dodał, że należy przy tym 
wziąć pod uwagę tych, którzy nie trafili do oficjalnych statystyk. Jeśli chodzi  
o kwestię szczepień, to  też nie odbiegamy od poziomu krajowego. Na tle naszego województwa 
powiat nyski jest w czołówce z wynikiem ok. 60%.  

Radny Piotr Bobak stwierdził, że zamknięcie kąpieliska w Nysie byłoby dużą stratą nie tylko dla 
gminy Nysa, biorąc pod uwagę, że jesteśmy na terenie turystycznym. To jest kwestia 
najbliższych 3 lat. Dodał, że te badania mikrobiologiczne są wykonywane w różnych cyklach. 
Poprosił jednocześnie o potwierdzenie czy jeśli wykonujemy je w cyklach krótkookresowych to 
one są na tyle dobre, że nie ma dziś mowy o tym że choćby w tym sezonie to kąpielisko będzie 
zamknięte.  
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Inspektor J. Trzęsimiech odparł, że organizator ma obowiązek prowadzenia kontroli jakości 
wody z określoną częstotliwością, tj. minimum 4 razy w sezonie. Dodał,  
że kąpielisko, jest zgłoszone do systemu kąpielisk Unii Europejskiej, więc ściśle nadzorowane. 
Dodał też, że wyniki, które w danym sezonie uzyskuje jeśli chodzi o badania mikrobiologiczne 
mieszczą się w normach. Nie ma podstaw do tego, aby z powodów mikrobiologicznych  
to kąpielisko zamknąć. Mogą się zdarzać sytuacje jeśli chodzi o tymczasowe zamknięcie 
kąpieliska w momencie kiedy mamy do czynienia z zakwitem, natomiast jeśli chodzi o same 
badania mikrobiologiczne, to z reguły wychodzą one pozytywnie. Jeśli jednak spojrzy się na  
te badania w zestawieniu oceny czteroletniej, czyli bierze się pod uwagę wszystkie badania, 
które były w ostatnich 4 latach, to wartości są zawyżone. Jeżeli przez 5 lat ocena będzie 
negatywna, to w szóstym roku kąpielisko będzie zamknięte. 

Radny Piotr Bobak stwierdził, że sytuacja jest dość niepokojąca i należy monitorować  
te wskaźniki. Natomiast problem jest szerszy. Stan kąpieliska nad Jeziorem Nyskim wynika też  
z tego, że niektóre ościenne gminy mają problem z infrastrukturą kanalizacyjną Przypomniał,  
że była taka sytuacja, gdzie doszło do niekontrolowanego zrzutu nieczystości w gminie 
Otmuchów do jeziora nyskiego. Dodał, że włodarze gminy z pewnością podejmą wzmożone 
działania, aby w ciągu tych trzech lat osiągnąć takie wskaźniki, by te wyniki badań 
mikrobiologicznych były na takim poziomie, aby nie nastąpiło zamknięcie tego kąpieliska.  

Inspektor J. Trzesimiech zgodził się z tym, że przyczyn, które mają wpływ na taki, a nie inny stan 
rzeczy jest szereg. Jednym z nich może być niekontrolowany zrzut ścieków do jezior i rzek. 
Nasze kąpielisko znajduje się na końcu tego sytemu zbiorników. To co się dzieje wcześniej też 
ma wpływ na to, co się będzie działo w Jeziorze Nyskim.  

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że jest bardzo mało czasu. Zwrócił uwagę, że w gminie Otmuchów 
jest kanał ulgi, na którym są pastwiska. Nie wiadomo czy nie są tam wysiewane nawozy.  
Ta intensywna uprawa w obrzeżach rzeki, kanału powoduje, że tych sinic jest dużo bo jest 
nadmiar azotanu, potasu. Musi być kompleksowy program. Najlepiej byłoby powołać grupy 
eksperckie, które by się tym zajęły.        

d) przyjęcie informacji  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz 

Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Palimąka 

 

Rada większością głosów przyjęła powyższa informację.  
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4.5 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego: 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 11).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 
Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowa informację.  

 
c) dyskusja,  

 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 
d) przyjęcie informacji.  

 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 

Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-

Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Jazienicki 

 

5. Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim  
za 2021 r.: 
 

a) przedstawienie informacji, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 12).  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  

 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Cz. Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  

 
c) dyskusja, 

 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
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d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 

 

6.   Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami    
       pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
       na rok 2021”: 
 

a) przedstawienie informacji, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali wcześniej przedmiotową informacje 
(załącznik nr 13).  

 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Cz. Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
c) dyskusja, 
 
Radny Piotr Woźniak zabierając głos zaapelował, aby polityka informacyjna Powiatu była dużo 
szersza niż jedynie strona internetowa.  

d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
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Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 14), 

 

Radny Daniel Palimąka spytał czy to jest uchwała, którą Wojewoda nakazał poprawić. Dodał, że 
to on pisał w tej sprawie do Wojewody. Stwierdził, że w przedłożonym projekcie niestety nic nie 
zostało poprawione. Są tam elementy niezgodne z ustawą, które Zarząd chce wprowadzić do 
Statutu ZOZ w Nysie, co będzie źle skutkowało dla działalności Szpitala. Po drugie, jako Rada 
narazimy się ponownie na działania ze strony Wojewody. Radny zapowiedział, że jeśli Zarząd 
nie będzie w stanie pokazać elementu, który został poprawiony i nie budzi już wątpliwości, to 
oprócz pisma do Wojewody skieruje również sprawę do sądu administracyjnego albo 
samorządowego kolegium odwoławczego. Zdaniem radnego zapisy, które zostały dziś 
zaproponowane nadal będą narażały nas na niezgodność z ustawą.      

 

Radny Paweł Szymkowicz spytał w jakim celu jest rozszerzana liczba członków rady społecznej. 
Co to ma dać. Dlaczego są te dwie osoby więcej i w dodatku wskazane przez Zarząd. Dodał 
następnie, że w ustawie o działalności zdrowotnej jest artykuł, który mówi o zadaniach rady 
społecznej i jest swego rodzaju katalogiem zamkniętym. W artykule tym jest pięć punktów 
według, których ma działać rada społeczna. Według tej ustawy jest ona w zasadzie tylko                          
i wyłącznie ciałem opiniodawczym. Nie ma żadnych mocy decyzyjnych. Dodał, że odnosi 
wrażenie, że Zarząd próbuje za pomocą rady społecznej zastąpić decyzje rady nadzorczej, której 
tu nie ma, bo to nie jest spółka. Spytał dlaczego dopisano do uprawnień rady społecznej 
opiniowanie regulaminu wynagrodzeń, gdzie tego nie ma ani w tych wymienionych pięciu 
punktach w ustawie, ani w statucie. Jedynym ciałem, który może opiniować zmiany                              
w regulaminie wynagrodzeń jest zakładowa organizacja związkowa, działająca w danym 
zakładzie. Radny zwrócił przy tym uwagę, że mamy na sali kreatywnego działacza związkowego 
i może warto byłoby, aby się wypowiedział na temat ograniczenia działalności związków 
zawodowych poprzez działania Pana Starosty.  

 

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że przychyla się do wątpliwości. Jego zdaniem kreowanie 
polityki zarobkowej jest kompetencją szefa, a w tym przypadku Pan Starosta robi wyłom i szuka 
pośredniej instytucji. Kreowanie polityki finansowej przez organ, który spotyka się 
sporadycznie, bez większego zaangażowanie jest niezrozumiałe.  

 

Radny P. Woźniak stwierdził, iż w pełni zgadza się z tym, że katalog działania rady społecznej 
jest określony. Wychodzenie poza niego, jest naruszeniem przepisów prawa. Dodał 
jednocześnie, że był przez 4 lata szefem rady społecznej i uważa, że jej siła jest niezbyt duża. 
Często są w niej osoby spoza branży, nie mające wykształcenia medycznego, nie znające 
specyfiki rozliczeń z NFZ i nie posiadające wiedzy jakie są kłopoty z pozyskiwaniem kadry 
medycznej. Zdaniem radnego rozszerzanie tego na radę społeczną jest błędem. Spytał dlaczego 
Zarząd idzie w tym kierunku, skoro ustawodawca mówi konkretnie o 5 punktach, którymi 
zajmuje się rada społeczna.  

 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz – zaapelował, aby spokojnie podejść do tego tematu. Stwierdził,  
że ochrona zdrowia jest w wielkim zainteresowaniu społeczeństwa. Dodał, że jeśli są osoby, 
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które chciałby uczestniczyć w radzie społecznej, to dlaczego mamy im tego zabronić. Jeżeli 
chodzi o sprawy finansowe, to zawsze budzą one wielkie emocje. Tym bardziej, że taka rada 
sugeruje jeżeli chodzi o wynagrodzenie roczne dyrektorów. Ta sugestia trafia do Starosty, który 
decyduje o tym. Jeśli jest inne spojrzenie na te sprawy, rola doradcza, to czy to jest aż tak wielkie 
wchodzenie w kompetencje dyrektora czy starosty.  
 

W następnej kolejności w imieniu Starosty głos zabrała Naczelnik Wydziału Organizacyjno-
Prawnego - Beata Szajowska-Sobek. Wyjaśniła, że po uchwaleniu zmian do statutu wpłynęło 
pismo z Nadzoru Wojewody, które poddawało w wątpliwość pewne zapisy. Wyjaśnialiśmy tę 
sprawę i przyznaliśmy, że zapis dotyczący wyboru przedstawicieli do rady społecznej można 
byłoby zliberalizować. W związku z tym jest zapis, mówiący o tym, że 7 przedstawicieli 
wybieranych jest przez radę powiatu, spośród których dwóch kandydatów, ma prawo wskazać 
zarząd.  Nie ma z góry założonej sytuacji, że tych dwóch kandydatów, których wskaże zarząd, 
rada musi wybrać.  
Kolejna uwaga dotyczyła regulaminu wynagradzania. Nadzór stał na stanowisku, z którym nie 
do końca zgadzają się prawnicy Starostwa. Jeśli chodzi o zadania rady w zakresie wnioskowania  
i opiniowania jest tam katalog 5 zadań, które są wymienione, niemniej jednak jest jeszcze 
dodatkowy podpunkt w tym artykule ustawy, który mówi o wykonywaniu innych zadań 
określonych w ustawie i statucie. Organ tworzący zakład opieki zdrowotnej może wskazać inne 
zadania poza tymi, określonymi i wymienionymi powyżej w tym artykule, które mogłaby rada 
społeczna wykonywać. Tak też Zarząd w tej poprzedniej uchwale zaproponował. Rozszerzył ten 
katalog do opiniowania regulaminu wynagradzania. Nadzór uznał, że może w tym miejscu nie 
byłoby to do końca właściwe. Czyli nie uznał za niewłaściwe tego, że rada społeczna będzie 
opiniować regulamin wynagradzania o ile kierownik to przedłoży. Natomiast wskazał, aby ten 
zapis był dokonany w innym miejscu, co też Zarząd czyni przedstawiając tę uchwałę.  
 

Radny - Cz. Biłobran spytał czy jeśli kierownik zakładu nie przedłoży radzie społecznej 
regulaminu wynagradzania, tylko bezpośrednio Staroście, to naruszy przepis czy nie.  
 
Naczelnik – B. Szajowska-Sobek odparła, że Starosta nie jest właściwy do tego, aby opiniować 
regulaminy działania zoz-ów. Kierownik zakładu jest zobowiązany przedstawić ten regulamin 
do uzgodnienia organizacjom związkowym. Wyjaśniła następnie, że tym co przyświecało 
Zarządowi, aby wpisać w zadania opiniowanie regulaminu wynagradzania. były zobowiązania 
finansowe. Zdarzały się takie sytuacje gdzie dyrektor zakładu opieki zdrowotnej  
w porozumieniu z organizacją związkową ustalił np. jakieś dodatki do wynagrodzeń albo inne 
profity. Takie działanie było w majestacie prawa, ale często Zarząd o nich nie wiedział, mimo,  
że zobowiązania dotyczące wynagrodzeń są najważniejszymi zobowiązaniami w przypadku 
przekształcenia, zmiany osobowości prawnej. Zarząd  chciał, aby był jakiś organ, który będzie 
miał możliwość opiniowania tych regulaminów wynagradzania. Takie wyjaśnienie Nadzór 
Wojewody przyjął i stąd też ustalono, aby mogła rada społeczna to opiniować. 
 
Radny Jacek Chwalenia spytał czym to opiniowanie będzie skutkowało. 

 

Naczelnik - Beata Szajowska-Sobek odparła, że wiedzą.  

 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że proponowane rozszerzenie składu rady byłoby 
uzasadnione, gdyby w jej składzie znalazły się osoby, które mają wiedzę ekonomiczną. Wówczas 
można byłoby merytorycznie rozmawiać. Stwierdził, że ma mieszane odczucia co do tych zmian  
i uważa, że nie są specjalnie potrzebne.  
 
Radny Paweł Szymkowicz spytał gdzie w ustawie o działalności leczniczej i statucie jest mowa            
o regulaminie wynagrodzenia.  
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Naczelnik - Beata Szajowska-Sobek odparła, że w ustawie nie ma mowy o regulaminie 
wynagrodzenia, ale jest zapis, który mówi, ze rada może wykonywać inne zadania wskazane                 
w ustawie bądź w statucie. Jeżeli organ tworzący chce, aby rada społeczna wykonywała jakieś 
inne zadanie, to wpisuje to w statucie.  
 
Radny P. Szymkowicz stwierdził, że art. 48 ust 2 mówi, że do zadań rady społecznej należy 
wykonywanie innych zadań określonych w ustawie. 
 
Naczelnik - Beata Szajowska-Sobek dodał, że przepis ten brzmi: „…w ustawie i statucie”.  
 
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że jego zdaniem powinno być i w ustawie i w statucie.                
W innym razie byłoby sformułowanie „lub”. W tej sytuacji jest sprzeczność bo opiniowania 
regulaminu wynagradzania nie ma w ustawie.  
 

Naczelnik - Beata Szajowska- Sobek odparła, że sprzeczność byłaby w sytuacji, gdyby ustawa 

mówiła że nie można opiniować.  

 

Radny - Cz. Biłobran spytał jakie są zagrożenia tego rozwiązania.    

 

W dalszej kolejności głos zabrał dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach -  Artur Grochowski. 
Odpowiadając na pytanie radnego Cz. Biłobrana stwierdził, że w jego ocenie nie ma zagrożeń. 
Wynagrodzenia w publicznych szpitalach określa rozporządzenie Ministra Zdrowia dotyczące 
minimalnego wynagrodzenia. Jeżeli dyrektor ma możliwości zapewnienia większych 
wynagrodzeń niż płaca minimalna, to może to zrobić. Jeśli nawet taki regulamin wynagradzania 
zostanie przedstawiony radzie społecznej i rada go nie zaakceptuje, to bierze na siebie 
odpowiedzialność. Skoro dyrektor przedstawił jakiś regulamin wynagradzania wynikający  
z przesłanek ekonomicznych, a rada społeczna mówi nie, to wtedy dyrektor ma problem. 
Natomiast w zarządzaniu szpitalem, ta zmiana nie będzie miała negatywnego wpływu na 
funkcjonowanie placówki, bo najważniejszymi opiniami są opinie dotyczące regulaminu 
wynagradzania i akceptacja związków zawodowych. Z punktu widzenia dyrektora szpitala,  
to jest instytucja, która może kwestionować proponowane wynagrodzenia.   
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że zajmujemy się mało istotną rzeczą, którą Zarząd może 
załatwić wzywając dyrektora. Jednocześnie odchodzimy od sedna tematu, czyli o oddłużenia  
SP ZOZ w Głuchołazach. Przypomniał, iż prosił o przedstawienie pomysłu na oddłużenie SP ZOZ 
ZOZ w Głuchołazach. Stwierdził, że bardzo by chciał, aby doszło do takiej debaty i aby jedna 
sesja była temu poświęcona.  
 
Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że te propozycje, które Zarząd chce wprowadzić 
rozszerzając katalog, są wyjęte ze statutów rad nadzorczych. Dodał, że był w różnych radach 
społecznych, obecnie jest przewodniczącym rady społecznej Opolskiego Centrum Ratownictwa  
i nie widział potrzeby takich zapisów. Nie widział też nigdzie takich zapisów w statutach. 
Zaznaczył, że usłyszeliśmy niestety, że nie ufamy dyrektorowi. Stwierdził, że skoro Zarząd nie 
może się porozumieć z dyrektorem, to jest to poważny problem. Zaapelował, aby Zarząd nie 
rozwiązywał tego przerzucając zapisy, które nie są zgodne z ustawą. Zapowiedział, że jeśli ta 
uchwała zostanie przyjęta, to będzie pisał do instytucji, które pomogą to rozstrzygnąć. 
 

Radny Paweł Szymkowicz przypomniał, że składając na początku kadencji ślubowanie radni 
ślubowali  przestrzegać konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej. Tym innym prawem 
jest m.in. ustawa o działalności leczniczej. Głosując za tą uchwałą wystąpimy przeciw prawom 
RP. Jeśli coś w ustawie nie jest wymienione, a my się na tę ustawę powołujemy, to łamiemy 
prawo. Dodał, że nie słyszał, aby ZOZ w Nysie miał problemy finansowe, a wręcz przynosił zyski. 
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Jeśli prawdą jest że pani poseł przywiozła osobę w teczce i ma być zmiana personalna to jest to 
dla niego skandal.  
 

Wicestarosta – D. Nowakowski stwierdził, że miesiąc temu rozmawialiśmy na temat tych 
statutów. Zostały one przegłosowane i Nadzór zakwestionował dwa zapisy. Zasugerowali 
zmiany, których dokonamy i oni te zmiany przyjmą.  
 

Radny Jacek Chwalenia spytał czy jeśli nie przegłosujemy proponowanego projektu uchwały  

i pozostanie tamta uchwala, to czy może być ona zakwestionowana.  

 

Naczelnik – B. Szajowska-Sobek odparła twierdząco.  

 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, Maria Żukowska-
Jacykowska 
PRZECIW (4) 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Grzegorz Samborski, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny 
BRAK GŁOSU (4) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 

 
Rada większością głosów przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 
b) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 15), 
 
Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił, uwag, zapytań do przedstawionego projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady poddał go pod głosownie.  
 

Głosowano w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 



22 
  

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Tomasz Jazienicki, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
BRAK GŁOSU (5) 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada większością głosów przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 
c) oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego (załącznik nr 16), 
 

Radny - Daniel Palimąka poprosił, aby Starosta pokrótce zapoznał radnych jakie są 
rekomendacje i kierunek działań.  

 
Starosta – A. Kruczkiewicz stwierdził, że temat nie jest łatwy, bo gdyby był łatwy to poprzednie 
Zarządy by to robiły. Zaznaczył, że ostatnie dwa lata były specyficzne. Niektórzy wykorzystują 
to, aby coś udowodnić. Dodał, że wszystkie informacje, które się pojawiały o reorganizacji 
systemu, czyli te czynniki zewnętrzne zablokowały nas. Zaznaczył, że sam jest 
nieusatysfakcjonowany, że w tych tematach nic się nie dzieje. Zarząd robi wszystko, żeby szpital 
w Głuchołazach mógł funkcjonować. Dzięki środkom z funduszu inicjatyw lokalnych Szpital 
zyska tomograf, który jest dla niego bardzo istotny. Dziś Zarząd za zgodą Rady przekaże 400 tys. 
zł na, adaptacje pomieszczenia pod ten tomograf. Dzięki temu szpital nie będzie wydawał 
pieniędzy na zewnątrz. Stwierdził, że zadania tego szpitala będą się zmieniały i ocena jaka jest 
dla tego szpitala jest optymistyczna. 
  
Radny Cz. Biłobran odniósł się do wypowiedzi Starosty mówiącej o tym, że „gdyby było łatwo,  
to poprzednie zarządy by robiły”. Przypomniał, że w czasie kiedy był w Zarządzie w Szpitalu  
w Głuchołazach zlikwidowano chirurgię, oddział wewnętrzny, ginekologiczny, dziecięcy. Były to 
działania, które prowadziły do naprawienia sytuacji. W związku z tym nie zgadza się                                 
z wypowiedzią Starostą, bo poprzednie Zarządy podejmowały działania. Dodatkowo przekazano 
dziesiątki milionów złotych, na modernizację szpitala.  
Kontynuując stwierdził, iż faktycznie czynniki zewnętrzne rujnują. Jak wynika, z informacji 
medialnych, NFZ ma kilka miliardów złotych rezerwy, które przejdą do jakiegoś funduszu na 
następny rok. My walczymy, negocjujemy o polepszenie kontraktów, a oni wypracowują sobie 
ileś miliardów nadwyżki i te pieniądze zostają.  
Następnie radny zwrócił uwagę, że Starosta ma raport komisji, w którym są jasne rekomendacje.  
W SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach nie ma zagrożenia, co do upadłości, są natomiast problemy                      
z płynnością, a one wynikają z niedogodności rozliczeń z NFZ i tutaj trzeba pomóc. Radny 
przypomniał, że kiedy kończył kadencję SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach miał na koniec roku  
16 tys. zł straty. Gdyby dziś była taka sytuacja moglibyśmy powiedzieć, że jest super. Zwrócił też 
uwagę, że szpital to nie komercyjna firma i to nie tylko pieniądze. Liczy się jakość świadczenia 
usług, sposób traktowania pacjentów. Dodał, że niedługo Pan Starosta będzie mógł sięgnąć do 
jego badań i tam jest wprost napisane z czego mieszkańcy powiatu nyskiego są najbardziej 
niezadowoleni. Nie z tego, że Szpital ma złe finanse, tylko z jakości  świadczonych usług.  

 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie uzyskał od Starosty informacji w jakim kierunku 
powinniśmy iść. W programie naprawczym nie ma żadnych rekomendacji, co powinniśmy 
czynić. Mamy tylko czekać, ale nie wiadomo na co i ile. Zdaniem radnego powinniśmy podjąć 
odważne decyzje. Jeśli takie będą i będzie widać jakiś sens działań, to klub radnych Platformy 
Obywatelskiej je poprze.  



23 
  

 
Radny - Jacek Chwalenia stwierdził że już 8 lat temu były sygnały że może być ciężko. Były 
likwidacje oddziałów i one nie były tylko i wyłącznie dlatego, że było marne finansowanie, ale 
wynikały też z tego, że zaczynało brakować lekarzy. Zaznaczył, że to, czego domaga się Pan  
D. Palimąka, on domagał się od iluś lat. Dodał, że jeśli mamy dyskutować na temat oddłużenia to 
musimy mieć jakieś wyliczenia. Rekomendacja powoduje, że dajemy pieniądze i to ma określony 
skutek. Trzeba to zlecić fachowcom. Zdaniem radnego nie ma innego wyjścia niż połączenie tych 
szpitali. Dzisiaj brakuje kadry i bez względu na to, co byśmy nie robili, to takie kłopoty będziemy 
mieli. Te oddziały które są w Głuchołazach dają większe możliwości Szpitalowi w Nysie pod 
warunkiem, że będzie jeden organ zarządzający. 
      
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że chciałby aby dyrektor jednostki wypowiedział się jak realnie 
może wdrożyć plan, czy są szanse i co Zarząd na ten temat myśli. Na tej podstawie radni będą 
podejmować decyzje.    

 
Starosta A. Kruczkiewicz zabierając ponownie głos zwrócił uwagę, że ostatnie dwa lata były 
trudne i  niespokojne. Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące funkcjonowania Szpitala w Głuchołazach 
to przychyla się do stanowiska radnego P. Woźniaka odnośnie konieczności debaty.  
 

Dyrektor – A. Grychowski oznajmił następnie, że na stronach rządowych ukazał się projekt 
ustawy reformującej system ochrony zdrowia po konsultacjach społecznych. Jeśli będzie on 
przyjęty, może się okazać, że ramy funkcjonowania szpitala, jego formę czy zakres 
realizowanych świadczeń będzie określała ustawa. Wtedy rada będzie musiała się do tego 
ustosunkować. Dodał, że Szpitala w Głuchołazach funkcjonuje w trudnej sytuacji nie od zeszłego 
roku, tylko od wielu lat. Od samego początku reformy sytemu ochrony zdrowia w 1999 r. Było to 
spowodowane tym, że permanentnie kontrakt był nieoszacowany. Zaznaczył, że w 2020 i 2021 r. 
w Szpitalu udzielono 35 tys. porad specjalistycznych, ponad 4,5 tys. hospitalizacji. Program 
naprawczy to jest to, co było realizowane w 2020 r. Sytuacja w 2020, a w 2022 i 2021 była zgoła 
odmienna. W 2021 r. zrealizowano te punkty, które zostały wytyczone jako cele programu 
naprawczego z określonymi wyjątkami. Jednostka nie miała wpływu na pandemię, na ustawy 
dotyczące zwiększenia minimalnego wynagrodzenia personelu medycznego, zmianę i wzrost 
kosztów usług obcych, badań laboratoryjnych itp. Jeżeli chodzi o zaspokajanie potrzeb 
finansowych w 2021 r. udało się zmniejszyć stratę w porównaniu do 2020 o 260 000 zł. Udało 
się też zmniejszyć zobowiązania wymagalne, mimo trudnego czasu. Zaznaczył, że Szpital 
funkcjonuje dzięki zrozumieniu ze strony Rady i szybkiemu działaniu. Udało się zaopatrzyć 
szpital w nowoczesny sprzęt medyczny i dokonać niezbędnych remontów w kwocie 
przekraczającej w 2021 r. 1 mln zł. Stwierdził, że jego zdaniem, na chwilę obecną zagrożenia 
wynikają z niestabilności zasad finansowania świadczeń zdrowotnych, na które nie mamy 
wpływu. Po drugie występują problemy z kadrą medyczną. Poza tym jest szybki wzrost cen. Na 
początku 2021 r. koszt utylizacji odpadów medycznych wynosił 2,7 zł za kg, a na chwilę obecną 
8,20 zł, przy czym firma chce wypowiedzieć umowę i ceny zapewne jeszcze wzrosną. To dotyczy 
całego obszaru działalności.  
Kontynuując stwierdził, że najistotniejsze jest dla niego to, że radni widzą problemy Szpitala                   
i chcą je rozwiązać. Zaznaczył, że Szpital zatrudnia 280 osób i jest ważny pod względem 
gospodarczym dla naszego mikroregionu, gdyż wydatkuje ok. 10 mln zł na wynagrodzenia, 
zakup materiałów, zakup usług. Jest też największym pracodawcą w gminie Głuchołazy.  
Dyrektor zaznaczył następnie, że jeśli chodzi o formę funkcjonowania i kształt, to Rada Powiatu 
będzie decydować jako właściciel. W związku z tym prosi, aby decyzje były podejmowane                     
w oparciu o faktycznie realne dane i stanowiły element, który będzie służył rozwojowi szpitala, 
bo doświadczenie pokazuje, że proste przekładanie, że jeśli zlikwidujemy oddział taki,                            
to pacjenci przejdą do sąsiedniego szpitala nie sprawdzi się. Na to są dane. Ważne jest, że Szpital 
ma swoja markę, oddziały które znane są nie tylko na terenie powiatu, województwa,                          
ale w subregionie południowym i to należy wykorzystać.  
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W dalszej części wystąpienia stwierdził, że ma obawy, że ustawodawca może za nas zrobić 
reformę i będzie taka sytuacja, że jedynym wyjściem utrzymania struktury będzie połączenie. 
Jeśli do tego dojdzie, to ważne, aby wynikło ono z rzeczowego i analitycznego wnioskowania.  
Podsumowując wyraził podziękowania za pomoc, której Rada udzieliła SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach. Wyraził przy tym nadzieję, że nadal będzie udzielać, bo kwestia funkcjonowania 
szpitala da mieszkańców gminy Głuchołazy i części mieszkańców powiatu nyskiego jest bardzo 
istotna. Każdy kto w tym systemie funkcjonuje wie, że 35 tys. ludzi, którzy musieliby trafić do 
poradni w Nysie, albo 4,5 tys. chorych, którzy mogliby być leczeni w Głuchołazach, a trafią do 
Szpitala w Nysie spowoduje, że ta placówka tego nie wytrzyma.  

Głosowano w sprawie: 

oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu naprawczego, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Anna Ziółkowska-Woźny 

 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
  

d) pozostawienia bez rozpoznania skargi na dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej  
      w Nysie (załącznik nr 17), 

 

Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag, zapytań do przedmiotowego projektu uchwały 
Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie.   
 

Głosowano w sprawie: 

pozostawienia bez rozpoznania skargi na dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 
BRAK GŁOSU (6) 
Czesław Biłobran, Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
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e) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Narodzenia Najświętszej Marii 
Panny we Włodarach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik  
nr 18),  
 

Radny P. Woźniak stwierdził, że chciałby abyśmy zmienili filozofię, bo w praktyce rozdział 
kościoła od państwa wygląda tak, że wydajemy publiczne pieniądze na rzecz parafii. Stwierdził, 
że mamy swoje obiekty, które są pod dozorem konserwatorskim. Np. moglibyśmy za to 
wymienić okna w „Rolniku” (Zespole Szkół i Placówek Oświatowych w Nysie).   
 

Starosta – A. Kruczkiewicz wyjaśnił, że na ochronę zabytków złożono 12 projektów. Dwa nie 
przeszły ze względów formalnych. Zarząd chciał, aby w każdej gminie był realizowany chociaż 
jeden wniosek. Dodał, że jeśli chodzi o kościół we Włodarach, to jest on traktowany jako obiekt 
zabytkowy.   
 

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że podziela głos radnego P. Woźniaka i również jest za 
rozdziałem kościoła od państwa. Odnosząc się w tym miejscu do kolejnego projektu uchwały 
zwrócił uwagę na istniejący bałagan prawny. Przy okazji dotacji dla Parafii w Nowym Lesie,  
Parafia występowała o dotacje, chociaż ksiądz robił to z zastrzeżeniem, że nie wyłoży ani jednej 
złotówki. Dlatego cały wkład własny zabezpieczyli mieszkańcy. Zwrócił też uwagę, że istnieją 
dwie przeciwstawne ustawy jeśli chodzi o groby „Ofiar Marszu Śmierci.  Mianowicie, wszystkie 
te groby z automatu zostały wpisane do rejestru zabytków. W tej sytuacji muszą być odnowione  
i wyglądać dokładnie tak samo. Skutkuje to tym, że na cmentarzu w Nowym Lesie grób został 
wykonany w latach 70-tych z jakiegoś obrzydliwego kruszącego się lastriko i zgodnie  
z obowiązującymi przepisami tak będzie musiał być odnowiony. Do tego na nagrobku jest napis 
mówiący o ofiarach obozu koncentracyjnego w Oświęcimiu. Tymczasem w Polsce obowiązuje 
ustawa, która wymaga, aby nie używać nazwy „obóz w Oświęcimiu”, tylko „niemiecki 
nazistowski obóz koncentracyjny Auschwitz”. Na tej tablicy nie można dokonać zmiany, bo 
konserwator się nie zgodzi. Podsumowując stwierdził, że nie wie jak to będzie rozwiązane,  
ale przed tym samym problemem staną wszyscy, którzy w swoich w swoich gminach będą 
chcieli zadbać o miejsca pochówku „Ofiar Marszu Śmierci.   

Głosowano w sprawie: 
udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Narodzenia Najświętszej Marii Panny we 
Włodarach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia 
BRAK GŁOSU (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 

Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

f) w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej Jadwigi 
Śląskiej w Nowym Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane 
(załącznik nr 18),  
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Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej Jadwigi Śląskiej w 
Nowym Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr 
Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Kazimierz Rozumek 
 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

g) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej Podwyższenia Krzyża Świętego w Niwnicy 
dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 19), 

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 

udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej Podwyższenia Krzyża Świętego w Niwnicy dotacji na 
prace konserwatorskie i roboty budowlane,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 

Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

h) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana Ewangelisty                          
w Paczkowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 20), 

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana Ewangelisty w Paczkowie dotacji 
na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

 

i) zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/313/2022 z dnia 25 marca 2022 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Biała 
Nyska) (załącznik nr 21), 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/313/2022 z dnia 25 marca 2022 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego nieruchomości stanowiącej 
własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Biała Nyska),  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Czesław Biłobran 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 

 

Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

j)  zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/314/2022 z dnia 25 marca 2022 r.                
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
(Włodary) (załącznik nr 22), 
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Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w Nysie nr XXXVII/314/2022 z dnia 25 marca 2022 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego nieruchomości 
stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (Włodary),  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 

 
Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę.  

 

k) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, dla 
których zarządcą jest Zarząd Powiatu w Nysie wraz z autopoprawką (załącznik nr 23), 

 
Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że na posiedzeniu Komisji głosował za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały ponieważ uważa, że musimy znaleźć jakieś przychody na 
utrzymanie dróg. Dodał, że nie jest prawdą, jak straszą niektórzy, że inwestorzy za to zapłacą. 
Gdyby tak było, to żadna gmina w Polsce nie podnosiłaby swoich podatków. Zwrócił uwagę,  
że wszyscy postulujemy, aby zająć się drogami, chodnikami. Wobec tego skądś musimy wziąć na 
to pieniądze. Jesteśmy samorządem, a nie jesteśmy instytucja charytatywną. Trzeba mieć 
pieniądze aby je wydawać. Podsumowując stwierdził, że nie zgadza się z poprawką Zarządu  
i uważa, że wycofanie się jest niepotrzebne.  

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że podniesienie stawek z 40 zł na 80 zł, to jest bardzo duży 
wzrost. Wbrew temu co mówi radny J. Chwalenia, zapłacą za to przedsiębiorcy. Zapłaci np. 
AKWA rozbudowując swoją infrastrukturę, Gmina Paczków,  zakłady energetyczne. Będą płacić 
nie tylko za zajęcie pasa drogowego ale też za umieszczenie infrastruktury w pasie drogowym. 
Zdaniem radnego w ten sposób bijemy też w samorządy. Stwierdził, że nie jest całkowicie 
przeciwko podniesieniu cen, ale proponowane wcześniej 1000% podwyżka to przesada. Dlatego 
uważa, że Zarząd podszedł do sprawy bardzo rozsądnie i te stawki, które teraz zaproponował są 
w granicach rozsądku.  

Radny - J. Chwalenia stwierdził, że stawki nie były podnoszone od 2011 r. W tym czasie wzrosły 
koszty, choćby koszt inspektora. Dodał, że naczelnik miał rację, że po 11 latach trzeba urealnić 
stawki. Dodał też, że jeśli stawki będą lekko podwyższone, to osoby, które zajmują pas drogi  
będą robiły wszystko, aby jak najszybciej wykonać prace.  

Radny - P. Woźniak stwierdził, ze w 100 % zgada się z tą argumentacją. Zdaniem radnego  
musimy mieć wpływy jeśli chcemy dać pieniądze na podwyżki. Gdzieś te dochody musimy 
znaleźć.   
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Głosowano w sprawie: 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych, dla których 
zarządcą jest Zarząd Powiatu w Nysie z autopoprawką. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz 
 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

l) upoważnienia Zarządu Powiatu w Nysie do dokonywania zmian w planie dochodów i 
wydatków budżetu Powiatu Nyskiego w celu realizacji zadań związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy (załącznik nr 24), 

 
Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
upoważnienia Zarządu Powiatu w Nysie do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków 
budżetu Powiatu Nyskiego w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Rada jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. z autopoprawką (załącznik nr 25),  
 
Radny Daniel Palimąka oznajmił, że jeśli ktoś z radnych chce wesprzeć Burmistrza Paczkowa, to 
w tym punkcie odbędzie się głosowanie nad ściągnięciem pieniędzy na zadanie, które miało być 
realizowane w Paczkowie.  

Radny - Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że nie wspieramy Burmistrza Rolki tylko mieszkańców.  
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Wicestarosta – D. Nowakowski oznajmił, że na przyszły rok zostaje 2 mln zł w tym budżecie na 
tą inwestycje. Zapewnił ponownie, że ta inwestycja będzie realizowana ale będzie przesunięta  
o kilka miesięcy w czasie. Pojawiły się nowe okoliczności, nowe przetargi tam brakuje środków. 
Musimy znaleźć salomonowe wyjście i tak połączyć, aby wszystkie zaplanowane inwestycje były 
realizowane i abyśmy nie musieli z niczego rezygnować.  

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r., z autopoprawką. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (5) 
Jacek Chwalenia, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 

 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 z autopoprawką 

(załącznik nr 26). 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 z autopoprawką. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (5) 
Jacek Chwalenia, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski 
BRAK GŁOSU (3) 
Czesław Biłobran, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę.  

8. Wolne wnioski  

Wiceprzewodnicząca Rady - Danuta Korzeniowska oznajmiła, że było porozumienie między 
Gminą Korfantów, a Powiatem Nyskim w sprawie przebudowy chodnika wraz z kanalizacją 
burzową przy drodze powiatowej w Węży. Zgodnie z ustaleniami zadanie miało być 
finansowane przez oba samorządy po 50%. W związku z tym Pan Burmistrz prosił  
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o wyjaśnienie, czy będzie to kontynuowane, czy ma rozpoczynać prace i zrobić tylko swój zakres, 
bo nie może czekać.  

W dalszej kolejności poprosiła, aby Zarząd zajmując się wynagrodzeniami zwrócił uwagę na 
pracowników DPS, którzy od dawna nie mieli podwyżki.  

Radny - J. Chwalenia poprosił, aby powrócić do tego, co było ustalone dawniej jeśli chodzi  
o terminy posiedzeń komisji i sesję.  

Radny P. Woźniak przypomniał, że na posiedzeniu komisji edukacji poprosił  
o przesłanie drogą elektroniczną audytu edukacji. Minął miesiąc i nadal tego nie otrzymał. 
Wobec powyższego ponownie apeluje o przesłanie tego dokumentu. Dodał, aby w tym 
dokumencie znalazła się procedura wyłonienia firmy czy osoby, i umowa z osobą która ten 
audyt robiła.  

Wicestarosta – Damian Nowakowski odpowiadając Pani D. Korzeniowskiej stwierdził,                          
że w przyszłym tygodniu umówi spotkanie z Burmistrzem Korfantowa, na które również ją 
zaprasza i tam te kwestie zostaną wyjaśnione.     

9. Zamkniecie sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął 
XXXVIII sesję Rady Powiatu.    

 

Protokół sporządził 

Zenon Wiszniewski 

      

 

                

     

  


